
Z á p i s n i c a 
z riadneho zasadnutia obecného zastupiteľstva 

v Trávniku zo dňa 26.9.2023 

 

 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 
1. Otvorenie 

2. Určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

3. Prejednanie výšky poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na rok 

2024 

4. Prejednanie výšky sadzieb na dani z nehnuteľností na rok 2024 

5. Úprava rozpočtu obce na rok 2023 - prejednanie 

6. Organizovanie Dňa dôchodcov, Martinského festivalu a Oslavy Mikuláša v roku 2023 

- diskusia 

7. Iné 

8. Záver 

 

 

 

 

 

1. Rokovanie otvoril a viedol starosta obce Karol Farkas. Po privítaní prítomných a po 

konštatovaní, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné, z piatich poslancov je 

prítomných päť poslancov,  boli prítomní oboznámení s návrhom programu 

rokovania. Navrhnutý program rokovania poslanci hlasovaním z piatich prítomných 

poslancov jednohlasne schválili v predloženej podobe. Rokovanie prebehlo 

nasledovne. 

 

 

2. Za overovateľov zápisnice starosta určil poslancov: Gustáv Nagy a Mgr. Stanislav 

Hlavačka.  Za zapisovateľa určil Bc. Zitu Borkovú. 

 

 

3. Starosta uviedol, že témou tohto bodu je rozhovor o výške poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady v roku 2024. Ako to už bolo spomínané na 

predošlých zasadnutiach, uvažuje sa o zavedení množstvového zberu komunálneho 

odpadu v obci. Treba sa zamyslieť nad tým, či by to bolo pre obec hospodárne. 

V súčasnosti je stanovený paušálny poplatok za komunálny odpad, ktorý zahŕňa 

výdavky aj triedeného zberu odpadu. Výdavky s nakladaním za komunálne odpady 

a drobné stavebné odpady stále narastajú, napr. v tomto roku sa platilo za nakladanie 

s elektro odpadom, ktoré bolo doteraz bezplatné. Nakladanie s triedeným odpadom, 

ako je PET, sklo, papier a kovy je zatiaľ bezplatné. Ak by sa v obci zaviedol 

množstvový zber, poplatok  by sa týkal iba zmiešaného komunálneho odpadu 

v zberných nádobách u domácností, nezahŕňal by náklady za triedený zber odpadu 

a nakladanie s ním. Mali by sme zaobstarať ku zbernému dvoru váhu, privezený 

triedený odpad by sa spoplatňoval podľa určenej sadzby zvlášť. Treba zvážiť aj to, 



aký by bol prístup občanov, že platia za odvážené množstvo zmiešaného 

komunálneho odpadu. Môže sa stať, že z úsporných dôvodov platiteľ svoj vzniknutý 

odpad uloží nelegálne na iné miesto ako je to určené, mohli by vznikať nelegálne 

skládky odpadov v katastri obce, ktorých likvidácia by tiež zaťažovala rozpočet 

obce. Podľa názoru pána starostu, by sa od budúceho roka ešte nemal zaviesť 

množstvový zber. Obce nášho regiónu majú tiež stanovený paušálny poplatok, iba 

mesto Kolárovo má určený množstvový zber od rodinných domov. Na pracovnom 

stretnutí starostov regiónu bude témou, z akých podkladov mesto Kolárovo 

vychádzalo pri výpočte výšky poplatku za množstvo odpadu, ako ho určilo a v praxi 

sa ako aplikuje. V tomto roku budú smetné nádoby opäť označené čipmi, ktoré je 

vozidlo zbernej spoločnosti schopné odčítať a zistiť váhu obsahu zbernej nádoby 

a tento údaj previesť do informačného systému. Pán starosta mal taký návrh, že by 

sa v budúcom roku konal len skúšobný režim, vážilo by sa množstvo odpadu 

uloženého v zbernej nádobe u občana, o množstve vyprodukovaného odpadu by bol 

informovaný a taktiež aj o tom, aká by bola výška poplatku za odvezený odpad.  

Záverom rozhovoru, pán starosta poprosil poslancov, aby sa nad touto tematikou 

zamysleli. Na zasadnutí v decembri ich bude informovať o zistených faktoch 

ohľadne prípadného zavedenia množstvového zberu, poslanci sa budú môcť 

rozhodnúť, či množstvový zber v obci na rok 2024 bude zavedený.  

 

4. Pán starosta informoval poslancov, že na pracovnom stretnutí starostov regiónu bola 

témou aj otázka zvyšovania sadzieb dane z nehnuteľností, najmä čo sa týka dane 

z pozemkov. V našej obci sa výšky sadzieb dane z pozemkov, druhu orná pôda, 

týkajúca sa vo veľkej časti daňovníkov - právnických osôb zvyšovali už na 

zdaňovacie obdobie 2023. Zvýšila sa aj sadzba dane za druh pozemku – stavebný 

pozemok. Pán starosta nebude navrhovať ďalšie zvyšovanie sadzby daní dane 

z nehnuteľností. Predbežne sa môžu poslanci zamyslieť v súvislosti s touto témou 

a v prípade iných návrhov na ďalšom zasadnutí obecného zastupiteľstva aj 

rozhodovať.  

 

 

5. Pán starosta predložil návrh na úpravu rozpočtu obce za rok 2023. Na výdavkovej 

časti sa týka úprava dvoch položiek a to nákladov za drvenie zelene a konárov vo 

výške 3 840 € a za drvenie stavebného odpadu vo výške 10 139 € (týka sa to cca 

1700 ton odpadu, drvenie činí 6€/t). Tieto výdavky budú na strane príjmov 

kompenzované vymoženými nedoplatkami na miestnych daniach a miestnom 

poplatku a zároveň bezúročnou pôžičkou poskytnutou starostom obce na základe 

zmluvy o pôžičke v sume 8 000 €.  

Na strane príjmov je upravený rozpočet o poskytnutú dotáciu od Nitrianskeho 

samosprávneho kraja na rozvoj obce v sume 5 000 €, ktorá bude využitá na obnovu 

miestneho rozhlasu a na rozvoj detského ihriska a ihriska pri miestnej materskej 

škole. 

Poslanci nemali k úprave rozpočtu pripomienky, námietky. Pristúpilo sa 

k hlasovaniu, ktoré prebehlo nasledovne: z piatich prítomných poslancov, päť 

poslancov hlasovalo za schválenie úpravy rozpočtu, proti nebol nikto a nikto sa 

nezdržal hlasovania.  

 

 

 



6. Starosta v tomto bode inicioval rozhovor ohľadne navrhnutých aktivitách za zvyšné 

obdobie tohto roku a to nasledovne: 

A) Deň dôchodcov 

Október je mesiacom seniorov. Pán starosta navrhuje dátum zorganizovania Dňa 

dôchodcov na 19. október 2023, vo štvrtok, od 14.00 hodiny. Ako tradične by boli 

dôchodcovia pohostený jedným hlavným jedlom a obdarovaný nákupným 

poukazom v hodnote 2 krát 5 Eur, ktorý môžu využiť pri nákupe v miestnych 

obchodoch. Čo sa týka kultúrneho programu pán poslanec Eugen Gaál zistí, či pán 

Karol Vörös z Balone prijal hudobné zábavné vystúpenie. 

 

B) Martinský festival 

Martinská tanečná zábava bude 18. novembra 2023. Festival by sa mohol konať 11. 

novembra, avšak členovia tunajšieho klubu dôchodcov by sa v tento deň nemohli 

zúčastniť festivalu. Uvažuje sa aj o termíne 4. november 2023. Záverom na návrh 

starostu poslanci dohodli, že túto tému ešte predebatujú koncom týždňa spolu so 

zástupcami Villa Fyuz. 

 

C) Oslava Mikuláša pre deti 

Plánuje sa na deň 9. decembra 2023 od 15 hodiny. Sú dve varianty. Buď, ako to bolo 

v uplynulých rokoch počas covidu, teda rozdávaním balíčkov pre deti priamo pri 

obydliach alebo organizovaním spoločnej oslavy v kultúrnom dome. Poslanec 

Rajkó a Gaál sa prikláňajú k tomu, aby to bola spoločná, akoby rodinná oslava 

v kultúrnej sále, s kultúrnym programom, prípadne vystúpením s kultúrnym 

programom. Deti a rodičia by boli pohostení pagáčikmi, zákuskami, čajom, 

vareným vínom. Záverom sa vybrala táto druhá varianta. 

 

7. Iné 

Starosta informoval poslancov: 

A) Ako to bolo uvedené v predošlých bodoch, na miestnom zbernom dvore prebehlo 

drvenie stavebných odpadov, čo predstavovalo náklady pre obec vo výške 10 139 

Eur. U pána starostu sa ohlásili záujemcovia o odkúpenie tohto zdrveného odpadu. 

Informatívna predajná cena na internetových stránkach sa pohybuje od 6-8 eur za 

jednu tonu. Bolo by nutné stanoviť predajnú cenu zdrveného odpadu záujemcom. 

Po diskusii poslanec Hlavačka navrhol predajnú cenu vo výške 7 eur za jednu tonu 

drveného stavebného odpadu, ktorú hlasovaním aj poslanci potvrdili. Hlasovalo sa 

nasledovne: z piatich prítomných poslancov, päť poslancov hlasovalo za, proti 

nebol nikto a nikto sa nezdržal hlasovania.  

 

B) Miestna akčná skupina zahŕňajúca 33 obcí a miest, občianske združenia aj 

fyzické osoby poskytnú v rámci verejnej súťaže podľa počtu obyvateľov našej obci 

pripadajúcu časť vo výške 36 000 Eur. Táto suma by sa využila na  dokončenie 

vnútorných stavebných prác budovy CVČ a spoločenského domu a na vytvorenie 

vonkajšieho pódia na dvore budovy CVČ. K tomuto zámeru treba dať vypracovať 

projekt. Poslanci nemali iné návrhy na využitie tejto dotácie a tak sa pristúpilo 

k hlasovaniu na návrh starostu, ktoré prebehlo nasledovne: z piatich prítomných 

poslancov, päť poslancov hlasovalo za, proti nebol nikto a nikto sa nezdržal 

hlasovania. 

 

C) V tomto bode pán starosta oboznámil poslancov s obsahom žiadosti nášho 

obyvateľa Ing. Józsefné Koczkás, v ktorom prosí obecné zastupiteľstvo, aby urobilo 



potrebné kroky na zachovanie pamätného kríža s názvom Sakrálny malý pamätník 

v Trávniku pri Hlavnej ceste smerom na Číčov. Nový majiteľ pozemku premiestnil 

existujúce oplotenie z trstiny a tým znemožnil výzor pamätného miesta. Pamätný 

kríž je asi 175 rokov na tomto mieste, bol viackrát obnovený. Vo svojej žiadosti 

pani Józsefné Koczkás navrhuje obecnému zastupiteľstvu odkúpiť od nového 

majiteľa tých zopár štvorcových metrov, ak majiteľ bezpodmienečne aj fyzicky trvá 

na svojom vlastníctve. Tým by sa pamätné miesto zaznačilo do katastra 

nehnuteľností a prípadný budúci majitelia by už nemohli narúšať toto miesto. Túto 

požiadavku majú aj iní nemenovaní obyvatelia obce.  

Každý poslanec považuje podnet za opodstatnený a sú za to, aby sa toto pamätné 

miesto udržalo. Pán starosta v tejto veci sa opýta majiteľa, či by bol ochotný tých 

pár metrov štvorcových obci odpredať.  

 

D) V blízkej budúcnosti by sa mal uvoľniť dvojizbový byt v nájomnom dome 8 b.j., 

keďže nájomca bytu sa dostal do domovu dôchodcov a nájomný vzťah mieni 

ukončiť. Prenajatý byt by vedela odovzdať prenajímateľovi už 2. októbra 2023. Jej 

žiadosť o ukončenie nájomného pomeru je zatiaľ slovná, písomne ju podá podľa jej 

prísľubu. Pán starosta navrhuje, aby sme počkali na písomnú výpoveď nájomnej 

zmluvy nájomcu a prevzali byt až k 1. novembru 2023. Obec eviduje štyri žiadosti 

o pridelenie nájomného bytu, z toho sú dvaja žiadatelia obyvateľmi našej obce. Pán 

starosta navrhuje, aby o podaných žiadostiach o nájomný byt sa rozhodovalo až 

neskôr, v priebehu mesiaca október. Poslanci s týmto návrhom pána starostu 

jednohlasne súhlasili. 

 

8. Ďalšie pripomienky, návrhy poslancov neboli. Pán starosta poďakoval prítomným 

za účasť a rokovanie ukončil. 

 

 

 

 

 

                                                                       Karol Farkas 

                                                                       Starosta obce 

 

 

V Trávniku dňa 27.9.2023 

 

 

 

Zapisovateľka: 

 

Bc. Zita Borková                         _________________________________ 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Gustáv Nagy                                __________________________________ 

 

            Mgr. Stanislav Hlavačka              ____________________________ 



 

 

 

                        

                                                              U z n e s e n i e 
z riadneho zasadnutia obecného zastupiteľstva v Trávniku 

zo dňa 26.9.2023  

 

 

Uznesenie č. 18 

Obecné zastupiteľstvo v Trávniku: 

 

Schvaľuje 

Program riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva Trávnik: 

1. Otvorenie 

2. Určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

3. Prejednanie výšky poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na 

rok 2024 

4. Prejednanie výšky sadzieb na dani z nehnuteľností na rok 2024 

5. Úprava rozpočtu obce na rok 2023 - prejednanie 

6. Organizovanie Dňa dôchodcov, Martinského festivalu a Oslavy Mikuláša v roku 

2023 - diskusia 

7. Iné 

8. Záver 

 

 

 

 

Uznesenie č. 19 

Schvaľuje 

        Úpravu rozpočtu obce za rok 2023 

 

 

 

Uznesenie č. 20 
 

Schvaľuje 

       Predajnú cenu drveného stavebného odpadu vo výške 7 Eur/1 tona 

 

 

 

 

 

 

 

 



Uznesenie č. 21 

 
Schvaľuje 

       V rámci projektu MAS dokončenie vnútorných stavebných prác na objekte „CVČ 

a spoločenský dom“ Trávnik pod súpisným číslom 56 a realizáciu vonkajšieho pódia pri dvore 

tejto budovy  

 

 

 

 

                                                                                   Karol Farkas 

                                                                                   Starosta obce 

 

 

 

 

 

 

V Trávniku dňa 27.9.2023 

 

 

 

 

 

 

Zapisovateľka: 

 

Bc. Zita Borková                        _________________________________ 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Gustáv Nagy                                __________________________________ 

 

 

Mgr. Stanislav Hlavačka              __________________________________ 

 

 

 

 
 

 

   

 

 


